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KF § 114/24
Fastställande av dagordning

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 114/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar fastställa dagordningen.
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KF § 115/24
Anmälan av nya ledamöter och ersättare i 
kommunfullmäktige

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 115/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar notera anmälan gällande Indira Ruznic (M) som ny ersättare i 
kommunfullmäktige.

Skickas till
Arvodesadmin, Sofia Laage
SK-FN-SSV-Kansli-Troman
Gruppledare berörda partier
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KF § 116/24
Anmälan av nya motioner

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 116/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar överlämna följande motion till kommunstyrelsen för 
beredning.

- Motion från Motion från Peter Sögaard (MP)energiuttag från avloppsvatten.
(KS2024.0521)

Bakgrund
Följande motion har inkommit och anmäls vid kommunfullmäktige 2024-09-23.

- Motion från Motion från Peter Sögaard (MP)energiuttag från avloppsvatten.
(KS2024.0521)

Skickas till
Kommunstyrelsen, kommunstyrelsen@skovde.se
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KF § 117/24
Anmälan av nya interpellationer

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 117/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att den anmälda interpellationen från Maria Ljungkvist (L) ska 
besvaras av Theres Sahlström (M) vid kommunfullmäktiges sammanträde den 28 oktober 
2024.

Skickas till
Theres Sahlström, kommunstyrelsens ordförande  
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KF § 118/24
Fråga

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 118/24

- Ingen ny fråga har inkommit.
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KF § 119/24
Svar på motion om vattenmätning för att spåra 
narkotikabruk
KS2023.0267

Behandlat av Datum Ärende
1 Beredning medborgare och folkhälsa 2024-05-22 3/24
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-05 121/24
3 Kommunstyrelsen 2024-06-19 136/24
4 Kommunfullmäktige 2024-09-23 119/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen om vattenmätning för att spåra 
narkotikabruk. 

Yrkande
Maria Ljungqvist (L) yrkar bifall till motionen.

Martin Odenö (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.

Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till motionen.

Maria Hjärtqvist (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Peter Sögaard (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslutsgång
Ordförande Monica Green (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag och 
avslår motionen.

Bakgrund
En motion har inkommit från Ulla-Britt Hagström (L) och Jacqueline Tjällman (L) angående 
vattenmätning för att spåra narkotikabruk. I motionen föreslås kommunfullmäktige att 
besluta om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att återkommande beställa vattenmätning flera 
gånger per år. I korthet beskriver motionen det arbete som pågår idag inom kommunen för 
att förebygga droganvändning inom flera områden, exempelvis inom skolan. Motionärerna 
beskriver samverkan med Polismyndigheten genom den samverkansöverenskommelse som 
finns och förekomsten av droger inom kommunen. Motionärerna beskriver en 
samhällsutveckling med ökande narkotikabruk och i motionen föreslås mätning av 
narkotikahalten i avloppsvattnet som ett effektivt sätt att se hur omfattande 
narkotikaanvändningen bland invånarna är, och se geografiska trender inom kommunen. 
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Motionärerna lyfter också fram att liknande undersökningar genomförs i andra kommuner 
och regioner runt om i Sverige.

Att mäta narkotikaanvändningen i avloppsvatten är en metod av flera för att följa och 
övervaka drogutvecklingen. Mätningarna görs i det inkommande avloppsvattnet i 
reningsverken och baseras på nedbrytningsprodukter från ämnen som utsöndras i urin. 
Genom olika beräkningar kan mätningarna generera ett mått på vilka preparat som använts 
och se trender över tid. Metoden kan däremot inte ge svar på frekvensen av 
narkotikaanvändning eller urskilja laglig användning från illegal användning, utan 
rekommenderas som ett komplement till andra metoder.

Enligt RISE, som är det statliga forskningsinstitutet i Sverige som genomför 
avloppsmätningar av droger på uppdrag av exempelvis kommuner, fungerar metoden bäst 
när proverna genomförs på samma sätt och med en långsiktig kontinuitet. RISE lyfter också 
att mätning av avloppsvatten bör ses som ett komplement till andra metoder för att följa 
konsumtionsutvecklingen i en befolkning. Kompletterande studier bör göras för att få ökad 
kunskap om vem och vilka som potentiellt använder droger. 

Forskningsstudier som genomförts visar också att avloppsbaserad epidemiologi, vilket 
mätningar av avloppsvatten är, genererar etiska överväganden. Det kan bli bekymmersamt ju 
närmre provtagningen kommer huvudkällan. I samband med mätningar rekommenderas 
därav att någon form av reglering tillämpas, så att resultatet inte kommer ner på individnivå 
eller områdesnivå. Om områden eller stadsdelar redovisas kan det i sin tur verka 
stigmatiserande. Mängden narkotika i avloppsvattnet behöver analyseras utifrån 
tillströmningen i avloppsvattnet. 

Flera städer och regioner i Sverige har genom åren genomfört mätningar av avloppsvattnet, 
oftast samordnat av Länsstyrelser eller genom forskningsprojekt, i syfte att se omfattningen 
av användningen av cannabis, amfetamin, kokain och tramadol på befolkningsnivå över tid. 
Resultaten från analyserna har använts som komplement till intervjuer och 
befolkningsstatistik

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-12-13 att remittera motionen till 
servicenämnden. Servicenämnden har i sitt yttrande föreslagit kommunfullmäktige att avslå 
motionen, då det inte inryms i VA kollektivets ansvar att genomföra systematiska tester för 
att spåra narkotika genom avloppsvattnet. Nämnden skriver också i yttrandet att om Skövde 
kommun har intresse för denna typ av mätning kan VA-avdelningen bistå med plats för 
provtagning. Däremot behöver det tas fram en plan för finansiering och lämplig instans för 
mottagande och analys av provtagningen. Ett beslut om vad resultateten ska användas till 
och hur analysen ska genomföras. 

Förslaget är att avslå motionen, men under handläggningen av ärendet har det framkommit 
att enhet säkerhet och juridik arbetar med att ta fram en lägesbild över brottsligheten i 
Skövde kommun, samt en tillhörande åtgärdsplan. Detta arbete görs utifrån kommunernas 
utökade ansvar för det brottsförebyggande arbetet enligt ny lagstiftning från och med den 1 
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juni 2023. Inom ramen för det arbetet ses förutsättningarna över för om, och i så fall på 
vilket sätt, mätning av narkotikapreparat i avloppsvattnet kan vara en metod att använda 
framöver inom det drogförebyggande arbetet. Det inkluderar också att finansiering och 
hantering av provsvar ses över.

Beredning medborgare och folkhälsa har berett ärendet.        

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om vattenmätning för att spåra narkotikabruk
Motion om vattenmätning för att spåra narkotikabruk (L), undertecknad
SEN § 24/24 Remissvar motion om vattenmätning för att spåra narkotikabruk

Skickas till
Motionären
Ramona Nilsson, sektorchef sektor medborgare och samhällsutveckling
Caroline Olofsson, sektorchef sektor service
Jenny Sjökvist, VA-chef
Niclas Muhrblom, säkerhetschef
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KF § 120/24
Svar på Motion om att ta fram en klimatanpassningsplan
KS2023.0268

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-05 124/24
2 Kommunstyrelsen 2024-06-19 139/24
3 Kommunfullmäktige 2024-09-23 120/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.

Yrkande
Peter Sögaard (MP) yrkar återremiss för att sätta ett datum för när en plan ska vara klar.

Johan Ask (S) yrkar på avgörande idag samt bifall till kommunstyrelsens förslag att anse 
motionen besvarad.

Torbjörn Bergman (SP) yrkar återremiss. 

Torbjörn Bergman (SP) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång 1
Ordförande Monica green (S) ställer avgörande idag mot återremissyrkandet och finner att 
ärendet ska avgöras idag.

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:
Ja-röst: Avgörande idag
Nej-röst: Återremiss

Med fyrtiosju (47) Ja-röster och fjorton (14) Nej-röster konstaterar ordförande Monica 
Green (S) att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Ja-röst: Johan Ask (S), Claës Beckman (M), Josef Fransson (SD), Maria Hjärtqvist (S), 
Chrestine Gharib (M), Ulrica Johansson (C), Kayda Lazar (S), Tobias Andersson (SD), 
Marianne Gustafson (KD), Lars-Ove Källman (M), Lene Lorentzen (S), Maria Ljungkvist 
(L), Martin Odenö (M), Jörgen Frödelius (S), Jonas Eriksson (SD), Anita Löfgren (S),
Bernt Mårtensson (M), Marita Friborg (C), Therese Steise (SD), Adam van Stam (S),
Helene Lundqvist (M), Conny Brännberg (KD), Malin Wadman (S), Jerzy Kucier (SD), 
Anders Karlsson (M), John Poulsen (S), Erik Boström (M), Emma Wiezell (S), Kenneth 
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Källström (SD), Stefan Svensson (C), Marcus Andersson (S), Ingrid Bäfman (M), Ulla-Britt 
Hagström (L), Andreas Svensson Åkerman (S), Göran Segerstedt (SD), Michael Nimstad 
(M), Tony Abi Khalil (KD), Per Johansson (S), Clary Stark (M), Margaretha Åslund (S), 
Christer Bratt (SD), Orvar Eriksson (C), Joakim Nord (S), Fredrik Johansson (M), Ann-Britt 
Nilsson (SD), Joakim Dahlström (M) och Monica Green (S).

Nej-röst: Björn Allert (SP), Torbjörn Bergman (SP), Gabryjel Blom (V), Marie Ekman (SP), 
Mikael Franzén (MP), Anna Bergman (SP), Josefin Börjesson (V), Kay Henningsson (SP), 
Stefan Folkesson (SP), Stefan Ingemarsson (SP), Dag Fredriksson (V), Christian Nordlund 
(SP), Peter Sögaard (MP) och Kristoffer Bennemyr (SP).

Beslutsgång 2
Ordförande Monica green (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot 
varandra och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag 
och anser motionen besvarad.

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:
Ja-röst: Bifall kommunstyrelsens förslag.
Nej-röst: Bifall till motionen

Med fyrtiosju (47) Ja-röster och fjorton (14) Nej-röster konstaterar ordförande Monica 
Green (S) att kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad.

Ja-röst: Johan Ask (S), Claës Beckman (M), Josef Fransson (SD), Maria Hjärtqvist (S), 
Chrestine Gharib (M), Ulrica Johansson (C), Kayda Lazar (S), Tobias Andersson (SD), 
Marianne Gustafson (KD), Lars-Ove Källman (M), Lene Lorentzen (S), Maria Ljungkvist 
(L), Martin Odenö (M), Jörgen Frödelius (S), Jonas Eriksson (SD), Anita Löfgren (S),
Bernt Mårtensson (M), Marita Friborg (C), Therese Steise (SD), Adam van Stam (S),
Helene Lundqvist (M), Conny Brännberg (KD), Malin Wadman (S), Jerzy Kucier (SD), 
Anders Karlsson (M), John Poulsen (S), Erik Boström (M), Emma Wiezell (S), Kenneth 
Källström (SD), Stefan Svensson (C), Marcus Andersson (S), Ingrid Bäfman (M), Ulla-Britt 
Hagström (L), Andreas Svensson Åkerman (S), Göran Segerstedt (SD), Michael Nimstad 
(M), Tony Abi Khalil (KD), Per Johansson (S), Clary Stark (M), Margaretha Åslund (S), 
Christer Bratt (SD), Orvar Eriksson (C), Joakim Nord (S), Fredrik Johansson (M), Ann-Britt 
Nilsson (SD), Joakim Dahlström (M) och Monica Green (S).

Nej-röst: Björn Allert (SP), Torbjörn Bergman (SP), Gabryjel Blom (V), Marie Ekman (SP), 
Mikael Franzén (MP), Anna Bergman (SP), Josefin Börjesson (V), Kay Henningsson (SP), 
Stefan Folkesson (SP), Stefan Ingemarsson (SP), Dag Fredriksson (V), Christian Nordlund 
(SP), Peter Sögaard (MP) och Kristoffer Bennemyr (SP).
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Sammanfattning
Miljöpartiet de gröna Skövde och Skövdepartiet vill att en klimatanpassningsplan tas 
framför Skövde kommun. Sektor samhällsbyggnad har redan sedan tidigare ett uppdrag att 
ta fram en klimatanpassningsplan KS § 105/20 2020-05-04. Idag saknar sektorn 
klimatanpassningsstrateg och tjänsten är svårrekryterad. Men verksamheten arbetar på en 
lösning för att kunna ta fram en klimatanpassningsplan.

Bakgrund
Miljöpartiet de gröna Skövde och Skövdepartiet vill att en klimatanpassningsplan tas fram 
för de omställningar i Skövde kommun som behövs för att anpassa samhället till 
klimatförändringarna.

Klimatanpassning av samhället är en stort och viktig fråga och är också en av fyra viktiga 
strategier utifrån kommunfullmäktiges mål. Sektor samhällsbyggnad har redan sedan 
tidigare ett uppdrag att ta fram en klimatanpassningsplan KS § 105/20 2020-05-04.

Sektorn har arbetat systematiskt med frågan sedan 2016 och man har tagit fram rapporter, 
underlag, genomfört analyser och i ÖP 2040 beskrivs viktiga planeringsprinciper för 
klimatanpassning som syftar till att skapa ett robust Skövde. I Miljöredovisningen 2023 
beskrivs området i kapitel 7 (sid 28).

Många klimatanpassningsåtgärder har genomförts, ett exempel är att kommunen i samband 
med exploateringar tar särskild hänsyn inom utpekade riskområden. Det finns således 
förutsättningar för att ta fram en klimatanpassningsplan.

Idag saknar sektorn klimatanpassningsstrateg och det är svårt att rekrytera den typen av 
kompetens. Men verksamheten arbetar på en lösning för att kunna ta fram en 
klimatanpassningsplan.

Arbetet med klimatanpassning är resurskrävande och kräver ett brett arbetssätt och det 
viktigt att kommunicera detta med övriga i kommunen – i första hand med berörda nämnder 
och bolag. Det är särskilt viktigt att varje nämnd och bolag förstår vilka åtgärder som de 
ansvarar för, då de i praktiken kommer stå för genomförande och i många fall även 
finansiering.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om att ta fram en klimatanpassningsplan
Motion om att ta fram en klimatanpassningsplan (SP) (MP)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 121/24
Svar på motion om tillitsbaserad styrning inom 
hemtjänsten
KS2023.0301

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-05 122/24
2 Kommunstyrelsen 2024-06-19 137/24
3 Kommunfullmäktige 2024-09-23 121/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.

Yrkande
Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till motionen.

Lene Lorentzen (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.

Josefine Börjesson (V) yrkar bifall till motionen.

Martin Odenö (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Mikael Franzén (MP) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande Monica Green (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag och 
avslår motionen.

Omröstning begärs och följande propositionsordning godkänns:
Ja-röst: Bifall kommunstyrelsens förslag.
Nej-röst: Bifall till motionen.

Med femtiofyra (54) Ja-röster och sju (7) Nej-röster konstaterar ordförande Monica Green 
(S) att kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad.

Ja-röst: Johan Ask (S), Claës Beckman (M), Josef Fransson (SD), Björn Allert (SP), Maria 
Hjärtqvist (S), Chrestine Gharib (M), Ulrica Johansson (C), Kayda Lazar (S), Tobias 
Andersson (SD), Torbjörn Bergman (SP), Marianne Gustafson (KD), Lars-Ove Källman 
(M), Lene Lorentzen (S), Martin Odenö (M), Jörgen Frödelius (S), Jonas Eriksson (SD), 
Marie Ekman (SP), Anita Löfgren (S), Bernt Mårtensson (M), Marita Friborg (C), Therese 
Steise (SD), Anna Bergman (SP), Adam van Stam (S), Helene Lundqvist (M), Conny 
Brännberg (KD), Malin Wadman (S), Jerzy Kucier (SD), Kay Henningsson (SP), Anders 
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Karlsson (M), John Poulsen (S), Erik Boström (M), Emma Wiezell (S), Kenneth Källström 
(SD), Stefan Folkesson (SP), Stefan Svensson (C), Marcus Andersson (S), Ingrid Bäfman 
(M), Andreas Svensson Åkerman (S), Göran Segerstedt (SD), Stefan Ingemarsson (SP), 
Michael Nimstad (M), Tony Abi Khalil (KD), Per Johansson (S), Clary Stark (M), 
Margaretha Åslund (S), Christer Bratt (SD), Christian Nordlund (SP), Orvar Eriksson (C), 
Joakim Nord (S), Fredrik Johansson (M), Ann-Britt Nilsson (SD), Kristoffer Bennemyr 
(SP), Joakim Dahlström (M) och Monica Green (S).

Nej- röst: Gabryjel Blom (V), Jacqueline Tjällman (L), Mikael Franzén (MP), Josefin 
Börjesson (V), Ulla-Britt Hagström (L), Dag Fredriksson (V) och Peter Sögaard (MP).

Bakgrund
Liberalerna har genom Ulla-Britt Hagström (L) och Jacqueline Tjällman (L) inkommit en 
motion om utveckling från minutstyrd till tillitsbaserad styrning inom hemtjänsten. 
Motionen har remitterats till vård- och omsorgsnämnden som inkommit med sitt yttrande.

Vård- och omsorgsnämnden skriver i sitt yttrande att det finns en potential i tillitsbaserad 
styrning att stärka medarbetarnas engagemang och förmåga att leverera en högkvalitativ 
omsorg. De verktyg för planering av hemtjänsten som används redan idag motsäger inte en 
tillitsbaserad styrning av en anpassningsbar hemtjänst. Inom ramen för den sammanlagda 
tilldelade tiden för enheten ska det finnas flexibilitet att anpassa den tid som tillbringas hos 
varje brukare utifrån individuella behov. Verksamhetssystemen som används idag är 
värdefulla verktyg för de insatser som måste utföras specifik tid (t.ex. mediciner) och för att 
säkerställa att brukarnas behov enligt beslut genomförs. Verksamhetssystem så som 
planerings- och uppföljningsverktyg ska kunna användas för att stärka, snarare än begränsa, 
personalens förmåga att anpassa sina insatser efter brukarnas behov. Det är hur dessa 
verktyg används som avgör deras värde i en tillitsbaserad modell.

Då Skövde kommun valt att införa LOV behöver det finnas en ersättningsmodell som ger 
alla utförare förutsägbara förutsättningar för att utföra sina uppdrag. En ersättningsmodells 
uppbyggnad kring tid och ersättning ska dock inte direktöversättas till varje brukares behov. 
Skövde kommun har en grundläggande tillit till att medarbetarnas bedömningar och 
professionalitet säkerställer att brukarnas behov kommer i första hand inom givna ramar för 
biståndsbeslut och enhetens totala ersättning. Det finns dock utrymme för att utveckla och 
tydliggöra hemtjänstuppdraget ytterligare och stärka inflytandet för såväl brukare som 
medarbetare.

Utifrån det material som vård- och omsorgsnämnden presenterat samt att Skövde kommun 
idag inte tillämpar minutstyrd styrning inom hemtjänsten gör tjänsteorganisationen under 
kommunstyrelsen ingen annan bedömning än nämnden och föreslår kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om tillitsbaserad styrning inom hemtjänsten
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Motion om Utveckling från minutstyrd till tillitsbaserad styrning (L), undertecknad
VON § 28/24 Remissvar motion om tillitsbaserad styrning i hemtjänsten

Skickas till
Vård- och omsorgsnämnden
Motionären
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KF § 122/24
Svar på motion om syn- och hörselinstruktör
KS2023.0360

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-05 123/24
2 Kommunstyrelsen 2024-06-19 138/24
3 Kommunfullmäktige 2024-09-23 122/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.

Yrkande
Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till motionen.

Lene Lorentzen (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot varandra och 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag och avslår 
motionen.

Bakgrund
Liberalerna har genom Ulla-Britt Hagström (L) inkommit med en motion om att införa syn- 
och hörselinstruktörer i Skövde kommun. Motionen har remitterats till vård- och 
omsorgsnämnden som inkommit med sitt yttrande.

Vård- och omsorgsnämnden skriver i sitt yttrande att när någon har behov av hjälpmedel på 
grund av en funktionsnedsättning finns det olika sätt att hantera detta. En väg är att personen 
besöker sjukvården som förskriver ett hjälpmedel. Hanteringen, uppföljningen och 
eventuella behov av service av hjälpmedlen åligger förskrivaren, det vill säga regionen. Om 
brukare som är aktuella inom vård- och omsorgsnämndens verksamheter har förskrivna 
hjälpmedel för syn- eller hörselnedsättningar och har behov av stöd för att hantera sina 
hjälpmedel så ingår det i de insatser personen beviljats för sin livsföring i övrigt.

Vård- och omsorgsnämnden bedömer att motionen bör avslås då de som är målgrupp för 
nämndens insatser redan idag får det stöd en syn- och hörselinstruktör skulle kunna erbjuda, 
på ett individanpassat och behovsstyrt sätt. Stödet till personer med syn- och 
hörselnedsättningar som inte har kontakt med sektor vård och omsorg ska hanteras av andra 
vårdgivare.
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Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än nämnden och 
föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på remiss Motion om Syn- och hörselinstruktör (L)
Motion om syn- och hörselinstruktör (L) undertecknad
VON § 57/24 Remissyttrande kring Motion om Syn- och
hörselinstruktör

Skickas till
Vård- och omsorgsnämnden
Motionären
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KF § 123/24
Svar på Motion Låt inte Heidelberg vara bättre förberedd 
än Skövde kommun
KS2024.0057

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-05 125/24
2 Kommunstyrelsen 2024-06-19 140/24
3 Kommunfullmäktige 2024-09-23 123/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att avslå till motionen.

Yrkande
Jacqueline Tjällman (L) yrkar bifall till motionen.

Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.

Dag Fredriksson (V) yrkar bifall till motionen. 

Ulla-Britt Hagström (L) yrkar bifall till motionen.

Tobias Andersson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Martin Odenö (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Peter Sögaard (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Orvar Eriksson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Torbjörn Bergman (SP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslutsgång
Ordförande Monica green (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag och 
avslår motionen.

Reservation
Den Liberala partigruppen reserverar sig till förmån för eget förslag.

Sammanfattning
Ulla-Britt Hagström (L) och Jacqueline Tjällman (L) föreslår kommunfullmäktige besluta 
att i god tid förbereda sig för att inte ge Heidelberg Materials nytt tillstånd inför år 2031.
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Det är inte kommunen utan mark- och miljödomstolen som prövar ansökan om tillstånd till 
Heidelberg Materials täktverksamhet. Just nu pågår ett avgränsningssamråd inför 
täktansökan med tillhörande miljökonsekvensbeskrivning (MKB). Beredningen för 
samhällsbyggnad och tjänstepersoner från berörda sektorer har deltagit i samrådsmötena. 
Företagets planering är att bearbeta inkomna synpunkter från vårens samråd under hösten 
2024. Skövde kommun kommer att få yttra sig när mark- och miljödomstolen skickar ut 
ärendet på remiss i slutet av 2024 eller år 2025.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion Låt inte Heidelberg vara bättre förberedd än Skövde 
kommun
Motion Låt inte Heidelberg vara bättre förberedd än Skövde kommun (L) undertecknad

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KF § 124/24
Svar på motion om att anmälningsplikt inte bör införas i 
kommunal verksamhet
KS2023.0391

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 138/24
2 Kommunstyrelsen 2024-08-26 149/24
3 Kommunfullmäktige 2024-09-23 124/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen om att anmälningsplikt inte bör införas i 
kommunal verksamhet.

Yrkanden
Marianne Gustafsson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Gabryjel Blom (V) yrkar bifall till motionen.
Christer Bratt (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till motionen.
Torbjörn Bergman (SP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Stefan Svensson (C) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång
Ordförande Monica green (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag och avslår motionen.

Reservation
Ledamöterna i Centern, Vänsterpartiet och Miljöpartiet reserverar till förmån för eget 
förslag.

Bakgrund
Centerpartiet, Västerpartiet och Miljöpartiet de gröna har genom Ulrica Johansson (C), 
Josefin Börjesson (V) och Desirée Sandström (MP) inkommit med en motion om att 
kommunstyrelsen ska tillskriva regeringen om att anmälningsplikt inte bör införas i 
kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk verksamhet, fritidsverksamhet, 
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kulturell verksamhet för barn och unga eller socialtjänsten. Ärendet har varit på remiss hos 
barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden vilka alla 
inkommit med yttranden.

Motionen utgår från att det i Tidöavtalet står att det ska lämnas förslag om “anmälningsplikt 
mellan Polisen och myndigheter som antas komma i kontakt med personer som befinner sig 
illegalt i landet”. Det beskrivs hur kommuner och myndigheter ska vara skyldiga att 
informera Migrationsverket om papperslösa i syfte att försvåra möjligheten att leva i landet 
utan tillstånd.

2022-06-30 beslutade regeringen att ge en särskild utredare i uppdrag att se över delar av 
regelverket kopplat till återvändande och föreslå åtgärder i syfte att stärka 
återvändandeverksamheten för den som har ett verkställbart beslut om avvisning eller 
utvisning (dir. 2022:91). 2023-08-30 beslutade regeringen om ett tilläggsdirektiv till 
utredningen/kommittédirektivet om stärk återvändandeverksamhete (Ju 2022:12). Genom 
tilläggsdirektivet ändrades det ursprungliga uppdraget på så sätt att utredaren, utan att på 
förhand utesluta några verksamheter från informationsplikten, ska bedöma hur regleringen 
ska utformas och vilka situationer som ska undantas. Uppdraget enligt tilläggsdirektivet ska 
redovisas senast 2024-09-30.

I motionen påtalas även att andra kommuner och regioner har beslutat att överlämna en 
skrivelse till regeringen om att anmälnings- och informationsplikt inte bör införas i 
kommunal och regional verksamhet.

I barn- och utbildningsnämndens samt socialnämndens yttranden framgår att 
tjänsteorganisationen bedömer att frågan om att överlämna en skrivelse i enlighet med 
motionens intention ytterst är en fråga för politiskt ställningstagande. Utöver detta har det 
ännu inte överlämnats något betänkande med förslag på lag/lagändringar avseende aktuell 
utredning till regeringen. I det fall regeringen har för avsikt att gå vidare med lagförslaget i 
enlighet med det kommande betänkandet kommer detta att skickas ut på remiss till berörda 
myndigheter, organisationer, kommuner och andra intressenter som får lämna synpunkter, 
som en del i gängse lagstiftningsprocess.

Med ovanstående i beaktande föreslår barn- och utbildningsnämnden kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige att avslå motionen.

Socialnämnden landar i samma förslag till beslut och föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet.

Vård- och omsorgsnämnden utgår från en liknande bedömning från tjänsteorganisationen 
som framhåller att när nya lagar eller förordningar som ska gälla nationellt tas fram finns ett 
särskilt remissförfarande där lagstiftaren begär in yttranden från kommuner och andra 
instanser. Att gå utanför den ordningen och tillskriva regeringen innan det finns ett förslag 
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att ta ställning till är en politisk fråga som vård- och omsorgsnämndens tjänsteorganisation 
inte tar ställning till.

Vård- och omsorgsnämnden föreslår med ovanstående i beaktande kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än tillfrågade 
remissinstanser och överlämnar nämndernas förslag till beslut till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet 
Motion om att anmälningsplikt inte bör införas i
kommunal verksamhet (C) (MP) (V)
VON § 56/24 Remissyttrande kring motion om att anmälningsplikten inte bör införas i 
kommunal verksamhet
BUN § 47/24 Barn- och utbildningsnämndens remissyttrande på motion om att 
anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet
Beslut Socialnämnden, 2024-06-20, Ärende 46_24, Svar på remiss, Motion om att 
anmälningsplikt inte b...

Skickas till
Motionärerna
Vård- och omsorgsnämnden
Barn- och utbildningsnämnden
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KF § 125/24
Svar på motion om AI-utbildning och källkritisk 
granskning
KS2023.0421

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 139/24
2 Kommunstyrelsen 2024-08-26 150/24
3 Kommunfullmäktige 2024-09-23 125/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:

- anse motionens förslag att politiker i kommunfullmäktige, nämnder och styrelser ska 
ges möjlighet till utbildning i AI och källkritisk granskning vara besvarat.

- avslå motionens förslag att specifikt Högskolan i Skövde ska anlitas för 
utbildningen.  

Yrkanden
Jacqueline Tjällman (L) yrkar på att motionen ska anses besvarad.
Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Martin Odenö (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Peter Sögaard (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
Ulla-Britt Hagström (L) yrkar på att båda att-satserna ska anses besvarade.
Torbjörn Bergman (SP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslutsgång 1
Ordförande Monica Green (S) konstaterar att det finns ett förslag till beslut gällande första 
att-satsen och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar anse den besvarad.

Beslutsgång 2
Ordförande Monica Green (S) konstaterar att det finns två förslag till beslut gällande andra 
att-satsen, ställer dem mot varandra och konstaterar att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag och avslår motionens andra att-sats.

Bakgrund
Liberalerna i Skövde har, genom Ulla-Britt Hagström (L) och Jacqueline Tjällman (L), 
lämnat in en motion till kommunfullmäktige där de föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
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att politiker i kommunfullmäktige, nämnder och styrelser ges möjlighet till utbildning i AI 
och källkritisk granskning inför den accelererande utvecklingen av AI-teknik.  De föreslår 
även att kommunfullmäktige beslutar att Högskolan i Skövde anlitas för utbildningen. 

Ärendet bereds av kommunstyrelsen. 

Digitalisering och möjligheterna som den digitala tekniken skapar är många. Skövde 
kommun, liksom samhället i stort, står inför stora utmaningar, exempelvis att det i framtiden 
inte kommer finnas tillräckligt många medarbetare som kan utföra alla uppgifter som 
behöver utföras. För att framåt klara kommunens grunduppdrag måste Skövde kommun 
arbeta mer intensivt med digitalisering. Kommunstyrelsen beslutade därför 2024-03-11 
§45/24 att ge kommundirektören ett uppdrag att ta fram en policy för digitalisering. Syftet 
med policyn ska vara att tydliggöra inriktningen för kommunens digitaliseringsarbete samt 
att vara ett stöd och vägledning till att nå kommunens mål med hjälp av digitalisering. 
Avsikten är också att ge arbetet med digitalisering i Skövde kommun en högre prioritet.

Kommunledningsstaben kan konstatera att i arbetet med digitalisering är det viktigt att 
kommunens medarbetare ges utrymme att vara innovativa, kreativa och våga testa nya 
tekniker och arbetssätt. Det krävs dock även eftertänksamhet och ett systematiskt arbete med 
informationssäkerhet och IT-säkerhet. Detta eftersom kommunens information är en av 
kommunens viktigaste tillgångar som måste hanteras samt skyddas på ett säkert sätt. 

Tekniken AI (Artificiell Intelligens) är en del av den digitala utvecklingen. Det är en teknik 
som har förmåga att visa människoliknande drag såsom resonerande, inlärning, planering 
och kreativitet. AI kan innebära stora möjligheter framåt för att underlätta och effektivisera 
vissa av kommunens verksamhetsområden.

I Skövde kommuns olika sektorer pågår just nu ett arbete för att utreda hur AI lämpligast 
kan nyttjas i kommunens olika verksamheter. Det pågår olika pilot-aktiviteter kring AI-stöd 
i några verksamheter. Skövde kommun är även engagerade i samarbetsorganisationen AI 
Sweden samt ska delta i ett Vinnova-projekt kring AI-assistent för maskning och 
utlämnande av allmän handling. Parallellt pågår också ett arbete med att införa ett 
systematiskt informationssäkerhetsarbete som ska säkerställa att den information som 
används är informationssäkerhetsklassad. En viktig aspekt i arbetet är även att tillse att 
kommunens medarbetare får information om och utbildning kring hur användandet av AI 
samt annan digital teknik ska ske. 

Kommunens förtroendevalda har i samband med mandatperiodens början fått en 
grundutbildning. Denna genomfördes under två fysiska tillfällen under våren 2023. Det har 
även tagits fram en digital utbildning som förtroendevalda kan nå via Netpublicator. De 
olika nämnderna har även genomfört nämndspecifika utbildningar. I grundutbildningen 
fanns ett kort pass kring digitalisering och i den digitala utbildningen (del 3) finns 
information kring informationssäkerhet. 
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Kommunledningsstaben ser dock ett behov att kunna presentera och genomföra en 
utbildning kring digitalisering, AI-utvecklingen samt informationssäkerhet riktad till 
förtroendevalda. Denna utbildning kommer att planeras och tas fram (formen, exakt 
innehåll, föreläsare och exakt målgrupp) i samband med framtagandet av policyn för 
digitalisering. Kommunledningsstaben föreslår därmed att kommunfullmäktige beslutar att 
motionens första förslag anses vara besvarat. 

Utgångspunkten är att kommunens egna tjänstepersoner eller samarbetspartners kommer 
hålla i utbildningen men föreläsare från högskolan kan komma att bli aktuella. 
Kommunledningsstaben föreslår därför kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta avslå motionen gällande förslaget att specifikt Högskolan Skövde ska anlitas för 
utbildningen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om AI-utbildning och källkritisk granskning
Motion om AI-utbildning och källkritisk granskning (L) undertecknad

Skickas till
Motionärerna
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KF § 126/24
Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte 
verkställts 2024, kv 2
KS2024.0042

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 126/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar lägga rapporterna till handlingarna.

Bakgrund

Gynnande beslut som enligt 4 kap 1 § Socialtjänstlagen (SoL) och enligt LSS som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för beslut ska rapporteras till IVO, 
kommunrevisorer och kommunfullmäktige enligt 16 kap 6 § F-h (SoL). Rapporteringen 
gäller även beslut som inte verkställts på nytt efter att verkställigheten avbrutits.

SVO, Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 
kap. § 6 F-h: 10

SSO, Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 kap 
§ 6 F-h: 21

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts 2024, kv 2

Skickas till
Socialnämnden
Vård- och omsorgsnämnden
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KF § 127/24
Sammanträdesdagar 2025 för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige
KS2024.0372

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-05 120/24
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-12 126/24
3 Kommunstyrelsen 2024-06-19 135/24
4 Kommunfullmäktige 2024-09-23 127/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa sammanträdesdagar 2025 för kommunfullmäktige
enligt nedan.

Kommunfullmäktige måndagar kl. 18.00

- 27 januari  - 11 juni (obs! ons. kl. 13:00)
- 24 februari  - 29 september
- 31 mars  - 27 oktober
- 28 april  - 24 november
- 26 maj  - 15 december

Bakgrund
Ett förslag till sammanträdesdagar 2025 har upprättats. Tiderna för regionfullmäktiges 
sammanträden samt gruppmöten har beaktats i förslaget.  

Kommunstyrelsen
Onsdag kl. 13:00

Kommunfullmäktige
Måndag kl. 18:00

8 januari 27 januari
5 februari 24 februari
12 mars 31 mars
9 april 28 april
7 maj 26 maj
28 maj 11 juni (kl 13:00)
18 juni

10 september 29 september
8 oktober 27 oktober
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5 november 24 november
26 november 15 december
(7 januari 2026) (26 januari 2026)

Förslagna sammanträdesdagar innebär att tidigare beslut (KF §140/23) om 
sammanträdesdagar för 2024 revideras i den del som gällde förslag för 2025, (då inom 
parentes i tabellen). Samma princip föreslås gälla detta beslut, det vill säg att 
sammanträdesdagar för 2025 fastställs och de inom parentes föreslås inleda 2026 års 
planering.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Sammanträdesdagar 2025 för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige

Skickas till
Samtliga nämnder
Kanslichef för distribution inom enhet demokratistöd
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KF § 128/24
Beslut om avfallstaxa 1 januari 2025 Avfall och 
Återvinning Skaraborg, KF
KS2024.0419

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 128/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar anta ny avfallstaxa att gälla från och med 1 januari 2025.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att anta ny avfallstaxa att gälla från 
och med 1 januari 2025.

Peter Sögaard (MP) yrkar bifall tillkommunstyrelsens förslag.

Bakgrund
2024-05-15 § 25 beslutade direktionen i Avfall och Återvinning att anta förslag till 
avfallstaxa samt föreslå medlemskommunernas fullmäktige att anta densamma. För 
gemensam avfallstaxa krävs att likalydande beslut fattas av de medlemmars fullmäktige som 
omfattas av taxan. 

Taxan reglerar avgifter för sophämtning, tömning av enskilda avloppsanläggningar, 
hämtning av latrin, returpapper samt övriga avgifter. (Exempel på övriga avgifter är tillägg 
för gångavstånd, byte av kärl och hämtning av grovavfall med mera). Den totala avgiften 
består av en grundavgift och en hämtningsavgift. Utöver detta reglerar denna taxa även 
normalabonnemang, i form av kärltyper och hämtningsintervall, för insamling av 
förpackningar. 

Inför avfallstaxa för 2025
För fastighetsägare med fastighetsnära insamling av förpackningar infördes obligatorisk 
utsortering av matavfall från och med 1 januari 2024. Senast 1 januari 2026 ska enligt 
gällande lagstiftning obligatorisk insamling av matavfall vara infört vid samtliga hushåll. 
Utbyggnationen av fastighetsnära insamling av förpackningar och införande av obligatorisk 
matavfallsinsamling samordnas för flerbostadshusen och kommer därför ske under 2024 och 
2025. Från och med 2027 ska insamling av förpackningar ske fastighetsnära hos samtliga 
hushåll.
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Under 2024 tillämpades tre taxor (uppdelade på två typer av taxa) inom 
kommunalförbundet. För 2025 har direktionen samordnat avgifterna för samtliga 
medlemskommuner och listar i sitt förslag följande förändringar inför 2025:

Småhus:
- Ändrad skrivning gällande grundavgifter. 
- Taxa utifrån insamlingsmetod, där insamlingsmetod för respektive område framgår 

av Bilaga 1.
- Dela kärl mellan fastigheter får fler alternativ. Upp till 4 fastighetsinnehavare, alla 

kärlstorlekar (2024 enbart vid 140 liters kärl och 2 fastighetsinnehavare).
- Fler kärlstorlekar vid godkänd varmkompost. Tidigare enbart 140 liter som gick att 

nyteckna. 
- Möjligt med extrakärl för restavfall även för matavfallssorterare.

Småhus med sommarabonnemang (Fritidshus)
- Bytt benämning till småhus med sommarabonnemang (tidigare fritidshus).
- Ändrad skrivning gällande grundavgifter. 
- Taxa utifrån insamlingsmetod, där insamlingsmetod för respektive område framgår 

av Bilaga 1. 
- Dela kärl mellan fastigheter får fler alternativ. Upp till 4 fastighetsinnehavare, alla 

kärlstorlekar (2024 enbart vid 140 liters kärl och 2 fastighetsinnehavare). 
- Möjligt att sortera matavfall med sommarabonnemang i kommunerna Falköping, 

Hjo, Karlsborg, Mariestad, Skara, Skövde, Tibro samt Töreboda. Ingen miljöavgift, 
utan samma avgift för de som sorterar mat och de som inte gör det.

- Ingen miljöavgift för sommarabonnemang utan matavfallssortering i Vara kommun, 
som även tidigare kunnat sortera matavfall på frivillig basis.

- Obligatoriskt med matavfallssortering för fritidshus i Gullspångs kommun. Egen 
taxenivå för tvåfackskärl.

- Samma taxa för komposterare, de som sorterar mat och de som inte sorterar mat. 
2024 var det lägre taxa för komposterare i fd AÖS.

- Tagit bort miniabonnemang. De har även tidigare haft samma hämtningsfrekvens 
och hämtningsavgift som för småhus.

Flerbostadshus och verksamheter:
- Tillägg om grundavgift verksamhet, en avgift per anläggning.
- Taxa för krantömmande behållare ersätter tidigare för underjordare. Krantömmande 

behållare kan vara nedgrävda, seminedgrävda eller markstående.
- Verksamheter och flerbostadshus ska kunna teckna abonnemang med 140 liters 

restavfallskärl.
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- Förtydligat att hämtningstaxan även gäller samfälligheter, exempelvis 
bostadsrättsförening med villor/radhus, som har gemensam avfallshantering likt 
flerbostadshus.

Övriga avgifter
- Samlade längst bak i dokumentet och förtydligat att det gäller alla fraktioner/taxor.
- Taxa för hämtning av annat avfall, exempelvis Grovavfall
- Lagt till:

o Byte av fäste på krantömmande
o Felsorteringsavgifter för kärl och container, tidigare endast krantömmande
o Matavfallstankar

Taxa 2024 och 2025

Grundavgifter – oförändrad avgift:
(Inkl.moms) Taxa 2024 Förslag 2025
Småhus 1200 kr/år 1200 kr/år
Fritidshus 600 kr/år 600 kr/år
Flerbostadshus 600 kr/år lgh 600 kr/år lgh
Verksamhet 600 kr/år 600 kr/år

Grund- och hämtningsavgift för småhus enfackskärl, inkl. moms: 
Kärlstorlek restavfall 
(tömning var fjärde vecka)

Tidigare kommunalförb. 
2024

Förslag 2025

140 liter 1 900 kr/år 2 000 kr/år
190 liter 2 400 kr/år 2 500 kr/år
240 liter 2 900 kr/år 3 000 kr/år
Tömning varannan vecka av 
restavfall

”Tillägg särskilda skäl” 
Övriga: kan ej nytecknas

140 liter 2 300 kr/år 2 400 kr/år
190 liter 2 800 kr/år 2 900 kr/år
240 liter 3 300 kr/år 3 400 kr/år

Miliöavg. 570 kr tillkommer för ej matsorterare.

Småhus tvåfackskärl inklusive förpackningar:
Kärlstorlek Förslag 2025, tvåfack inkl. 

förpackningar
240 liter delat mat- och restavfall
varannan vecka

2400 kr/år
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140-240 liter restavfall med varmkompost
rest varannan vecka

2400 kr/år

Tilläggskärl restavfall “Särskilda skäl”
140 liter rest varannan vecka 400 kr/år
190 liter rest varannan vecka 600 kr/år
240 liter rest varannan vecka 800 kr/år

Flerbostadshus och verksamheter, Matavfall - hämtningsavgift inkl. moms:
Kärlstorlek, varannan 
vecka

Vara + AÖS 
2024, frivillig 
mat

EGG 2024 + obl. 
mat

Förslag 2025

Matavfall 140-liter 400 kr/st,år 1 000 kr/st,år 1 000 kr/st,år
Krantömmande 0-3 m³ 18 240 kr/st,år 18 240 kr/st,år 18 240 kr/st,år

Tätare tömningsintervall än varannan vecka innebär större kostnad. Miliöavg. 570 kr 
tillkommer för ej matsorterare.

Flerbostadshus och verksamheter, Restavfall – hämtningsavgift inkl. moms:
Kärlstorlek, varannan 
vecka

EGG 2024 + obl. mat Förslag 2025

Restavfall 140-liter 1 200 kr/st,år 1 100 kr/st,år
Restavfall 190 liter 1 700 kr/st,år 1 600 kr/st,år
Restavfall 240 liter 2 200 kr/st,år 2 100 kr/st,år
Restavfall 370 liter 3 500 kr/st,år 3 400 kr/st,år
Restavfall 660 liter 5 000 kr/st,år 4 800 kr/st,år
Restavfall 5-6 kbm 32 000 kr/st,år 30 000 kr/st,år
Restavfall 8 kbm 36 000 kr/st,år 34 000 kr/st,år
Restavfall 10 kbm 40 000 kr/st,år 38 000 kr/st,år
Krantömmande 0-3 kbm 19 600 kr/st,år 19 600 kr/st,år
Krantömmande 3,1-5 kbm 23 200 kr/st,år 23 200 kr/st,år

Tätare tömningsintervall än varannan vecka innebär större kostnad. Miliöavg. 570 kr 
tillkommer för ej matsorterare.

Enskilda avlopp:
Tömning Avgift per tillfälle 2024 Förslag 2025
Storlek upp till 3,0 m³ 1 190 kr 1 370 kr
Storlek 3,1-5,0 m³ 1 510 kr 1 740 kr
Storlek 5,1-8,0 m³ 2 180 kr 2 510 kr
Vid mer än 8 m³ 
Tillkommer för varje 
ytterligare m³

250 kr 290 kr
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Ej tömning pga. hinder 490 kr 560 kr

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Beslut om avfallstaxa 1 januari 2025 Avfall och Återvinning Skaraborg, 
KF
D§25.1 Avfallstaxa 2025
D§25.3 Bilagor till Avfallstaxa 2025

Direktionen §25, Beslut om förslag till nya avfallstaxor 2025
Beslut Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-08-14, Ärende 137/24, Beslut om avfallstaxa 
1 januari 2025 Avfall och Återvinning Skaraborg
Beslut Kommunstyrelsen, 2024-08-26, Ärende 148/24, Beslut om avfallstaxa 1 januari 2025 
Avfall och Återvinning Skaraborg

Skickas till
Avfall och Återvinning Skaraborg
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KF § 129/24
Anmälningsärenden kommunfullmäktige 23 september 
2024
KS2024.0005

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 129/24

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar anse redovisade handlingar som anmälda.

Kommunfullmäktige beslutar godkänna följande avsägelser:

- Lars Wigh (SD), ledamot Skövde Energi Elnät AB.
- Ann-Britt Nilsson (SD), ersättare Tolkförmedling Väst.
- Ann-Britt Nilsson (SD), ledamot i Miljösamverkan östra Skaraborg.
- Linnéa Fransson (SD), ledamot i kommunfullmäktige.
- Jesper Ekblad (S), ersättare i kommunfullmäktige.
- Felicia Lindborg (S), ersättare barn- och utbildningsnämnden.

Bakgrund
Nedanstående handlingar har inkommit till kommunfullmäktige.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Anmälningsärenden kommunfullmäktige 23 september 2024

Skickas till
SK-FN-SSV-Kansli-Troman
SK-FN-SkovdeStadshus
Barn- och utbildningsnämnden
Bolagsjurist
Länsstyrelsen vastragotaland@lansstyrelsen.se
Gruppledare berörda partier
Miljösamverkan Östra Skaraborg
Tolkförmedling Väst

mailto:vastragotaland@lansstyrelsen.se
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Skövde Energi Elnät AB
Monica Schelander

KF § 130/24
Valärenden

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 130/24

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar utse Jan Erik Andersson (SD) till ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden.

Kommunfullmäktige beslutar utse Christian Mantere (SD) till ersättare i barn- och 
utbildningsnämnden.

Kommunfullmäktige beslutar utse Christian Mantere (SD) till ersättare i valnämnden.

Kommunfullmäktige beslutar utse Peter Salomonsson (SD) till ledamot i Skövde Energi AB 
samt dess dotterbolag Skövde Energi Elnät AB.

Kommunfullmäktige beslutar utse Christer Bratt (SD) till direktionsersättare i Avfall och 
Återvinning Skaraborg.

Skickas till
SK-FN-SSV-Kansli-Troman
SK-FN-SkovdeStadshus
Bolagsjurist
Barn- och utbildningsnämnden
Valnämnden
Avfall och Återvinning Skaraborg
Skövde Energi AB
Skövde Energi Elnät AB
Gruppledare berörda partier
Monica Schelander
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KF § 131/24
Avslutning

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunfullmäktige 2024-09-23 131/24

- Ordförande Monica Green (S) informerar om regnbågsveckan och upplyser om nästa 
kommunfullmäktige den 28 oktober 2024 innan mötet avslutas.
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